
   PROTOKÓŁ Nr LV/55/2023 

                 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

          w dniu 24.04.2023r. 

 

Naradę prowadził z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów p. Andrzej 

Pedrycz. Obecni byli członkowie Komisji Budżetu i Finansów według załączonej listy 

obecności, Wójt Gminy – T. Lato, Z-ca Wójta Gminy – M. Dolezińska- Włodarczyk, 

Sekretarz Gminy -  Z. Zagdański, Skarbnik Gminy –  R. Szechnicki, Kierownicy referatów: 

Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej - D. Korczyński, Rolnictwa, Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska – A. Kucmin, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

społecznej w Masłowie – A. Kułak, Inspektor ds. gospodarki gruntami- E. Hrabąszcz. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu Nr LIV/54/2023 z poprzedniej Komisji. 

5. Ocena Zasobów pomocy Społecznej za 2022 rok. 

6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2022 rok. 

7. Projekty uchwały w sprawie: 

a. zmiany uchwały budżetowej gminy. 

b. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 2023- 2029. 

c. udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego w latach 2023 - 2024. 

d. zmiany uchwały Nr LIV/566/2023 Rady Gminy Masłów w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego w latach 2023 - 2024. 

e. uchylenia uchwały nr LII/540/2022 Rady Gminy Masłow z dnia 22 grudnia 2022 

roku w sprawie zmiany Uchwały nr XLIV/443/2017 Rady Gminy Masłów z dnia 

28 grudnia 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 

Kieleckiego w latach 2018- 2023.  

f. określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków 



położonych na terenie Gminy Masłów.  

g. wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Masłów do porozumienia 

cywilnoprawnego pn. „Klaster Energii GÓRY ŚWIĘTOKRZYSKIE”. 

8. Zajęcie stanowiska w sprawie wykupu gruntów stanowiących część działki nr 164/4 i 

164/2 pod potrzeby drogi w Domaszowicach. 

9. Sprawy inne. 

10. Zakończenie obrad 

 

Ad.1 Otwarcie posiedzenia.  

Stosownie do § 65 Statutu Gminy Masłów przyjętego uchwałą Nr XXV/282/2020 

Rady Gminy Masłów z dnia 29 października 2020 r. (Dz. Urz. Woj. Świętokrzyskiego poz. 

3838) w dniu 24 kwietnia 2023 r. o godzinie 14:00 w trybie hybrydowym (stacjonarno – 

zdalnym) odbyło się wspólne posiedzenie: 

- Komisji Budżetu i Finansów, 

- Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, 

- Komisji ds. Inwestycji, 

- Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył  Przewodniczący Komisji Budżetu i 

Finansów 

 

Ad.2 Stwierdzenie quorum. 

W dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 6 z 6 osobowego składu Komisji, co jest 

podstawą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 niniejszego protokołu. 

 

Ad.3 Przyjęcie porządku obrad. 

 Nie zgłoszono uwag w tym punkcie 

  

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Piotr Zegadło, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, 

Zenon, Adam Pedrycz 



 

Ad.4 Zatwierdzenie protokołu  Nr LV/55/2023 z poprzedniej Komisji.  

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, poinformował, że nie wpłynął 

żaden wniosek w sprawie treści zawartych w protokole. 

 

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Piotr Zegadło, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, 

Zenon, Adam Pedrycz 

Komisja zatwierdziła Protokół nr LV/55/2023 z poprzedniego posiedzenia Komisji 

Budżetu i Finansów. 

 

Ad.5 Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2022 rok. 

 Ocenę przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – A. Kułak. 

Szczegółowo omówiła pozycje oceny.  

 

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Tomasz Ksel, Andrzej Pedrycz, Ryszard Filipowicz, Piotr Zegadło, Zenon, Adam Pedrycz, 

Ryszard Szymczuch 

Komisja przyjęła ocenę nie wnosząc uwag. 

 

Ad.6 Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Spolecznej za 2022 rok.  

 Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Poinformowała, że plan finansowy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Masłowie wg 

stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku wynosił 25 706 060,42zł., a wydatki stanowiły kwotę 

24 562 421,23zł z czego  

 - dotacja celowa wynosiła 13 496 150,36zł co stanowi 54,95% całości wydatków 

 - środki własne gminy wynosiły 1 732 863,07zł., co stanowi 7,68% całości wydatków. 



 - środki z Funduszy ( Pracy, Pomocy Ukrainie, COVID) wynosiły 9 333 407,80zł, co 

stanowi 38,00% całości wydatków. 

 Pani Kierownik szczegółowo omówiła zadania realizowane przez Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w 2022 roku oraz wydatki związane z ich realizacją, szczególną uwagę 

zwróciła na zadania wprowadzone w 2022 roku tj.: 

- dodatek osłonowy – wprowadzony Ustawą z dnia 17 grudnia 2021 r. o dodatku 

osłonowym, świadczenie uzależnione była dochodowego, źródło ogrzewania zgłoszonego do 

centralnej ewidencji emisyjności budynków oraz ilości osób wchodzących w skład wspólnego 

gospodarstwa domowego. W okresie składania wniosków od stycznia do października 

wpłynęło 2 183 wnioski, pozytywnie rozpatrzono 2 091 wniosków i wypłacono łącznie 

1 415 770,42zł, całkowity koszt zadania: 1 444 085,50zł. 

- dodatek węglowy – został wprowadzony w miesiącu sierpniu Ustawą z dnia 5 sierpnia 

2022r., o dodatku węglowym. Dodatek węglowy w wysokości 3000,00zł przysługiwał osobie 

w gospodarstwie domowym w przypadku gdy głównym źródłem ogrzewania gospodarstwa 

domowego jest kocioł na paliwo stałe, kominek, koza ogrzewacz powietrza , trzon kuchenny, 

piecokuchnia, kuchnia węglowa lub piec kaflowy na paliwo stałe, zasilane paliwami stałymi, 

wpisane lub zgłoszone do centralnej ewidencji budynków. W okresie składania wniosków 

(sierpień – listopad) zostało złożone 2 818 wniosków do 31 grudnia 2022 zostało 

wypłaconych 2 243 dodatków. Całkowity koszt zadania wyniósł 6 863 580,00zł.  

- dodatek dla gospodarstw domowych – na podstawie ustawy z dnia 15 września 2022 r. o 

szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na 

rynku paliw, w okresie od września do listopada wpłynęło 789 wniosków, pozytywnie 

rozpatrzono 780 wniosków. Łączny koszt zadania wyniósł 1 986 450,00zł 

Mieszkaniec zapytał o wypłacone dodatki i nagrody dla pracowników.  

Kierownika – A. Kułak odpowiedziała, że zostały przyznane dodatki i nagrody z tytułu 

wzmożonej pracy, w związku z obsługą dodatkowych zadań tj. dodatek węglowy, dodatek 

osłonowy, dodatek dla rodzin, odpowiedziała o ogromie pracy jaki został włożony w obsługę 

tych zadań. 

 

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 



Tomasz Ksel, Andrzej Pedrycz, Ryszard Filipowicz, Piotr Zegadło, Zenon, Adam Pedrycz, 

Ryszard Szymczuch 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.7a Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy.  

  Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy- R. Szechnicki. Szczegółowo omówił 

zmiany, które wpłynęły na zmianę uchwały budżetowej dotyczące poszczególnych zadań 

realizowanych w ramach bieżącego budżetu gminy Masłów. Poinformował, że zwiększa się 

ogółem plan dochodów o kwotę 238 116,03 zł  do kwoty 74 110 871,92 zł. oraz zwiększa się 

ogółem plan wydatków o kwotę  1 100 528,41 zł do kwoty 82 254 392,12 zł.. 

 W wyniku zmian w budżecie ulega zwiększeniu planowany deficyt budżetu o kwotę 

862.412,38 zł do kwoty 8.143.520,20 zł. Sfinansowany będzie z wolnych środków, jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy wynikającej z 

rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych oraz niewykorzystanych środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w 

odrębnych ustawach oraz wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 

2 ustawy o finansach publicznych i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 

finansowanego z udziałem tych środków. 

Radny Pan T. Ksel zadał pytanie Panu Skarbnikowi Robertowi Siechnickiemu odnośnie 

projektów chodników na  ulicach Górnej i Podklonówka  oraz toczącej się sprawy sądowej tj. 

która to już instancja, kto wszczął postępowanie Gmina czy Wykonawca. 

Pan Skarbnik udzielił odpowiedzi, że postępowanie toczy się na wniosek Gminy, jest to 

pierwsza instancja, dot. wypowiedzenia przez Gminę umowy z winy wykonawcy, w tej chwili 

dochodzimy na drodze sądowej kar umownych, za niewykonanie dokumentacji projektowej. 

Pan Wójt dodał, że projekt nie został zrealizowany z winy wykonawcy. W tej chwili chcemy 

zlikwidować te środki finansowe i wprowadzić nowe w kwocie 300 tys. zł. Jesteśmy 

po rozmowie z Powiatem, jest to pomoc rzeczowa dla Powiatu która ma skutkować 

zaprojektowaniem ciągów pieszych, niekoniecznie nazywających się chodnikami, czyli 

niekoniecznie mających na wszystkich odcinkach pełne wymogi projektów chodnikowych, w 

taki sposób żeby poprawić bezpieczeństwo mieszkańców. Jednocześnie w tym projekcie 

będzie wzięte pod uwagę przeprowadzenie remontów rowów które są przy tej drodze jak i 

również nowa nakładka asfaltowa w tych sytuacjach gdzie to jest konieczne z wymianą 



podłoża. Oczywiście będzie stanowiło to po wykonaniu wkład własny do realizacji 

inwestycji. 

Pan Radny Tomasz Ksel zapytał o jaką kwotę odszkodowania wnioskujemy? 

Pan Skarbnik odpowiedział na pytanie, tj. w przypadku odstąpienia od umowy z winy 

wykonawcy jest to 20% wartości umowy, czyli łącznie około 20 tys. zł. 

Pan Radny Tomasz Ksel zapytał o uszczegółowienie zakupu samochodu ciężkiego. Czy ta 

kwota jest już w całości zabezpieczona? Zadał też pytanie dotyczące dodatkowej grupy 

roboczej oraz pytanie dot. kredytowania pewnych inwestycji lub zaciąganie pożyczek. 

Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Tomasz Lato dot. samochodu strażackiego. Promesy które 

otrzymywały samorządy to promesy, które były wydawane na wniosek Ochotniczych Straży 

Pożarnych i Samorządów, które deklarowały chęć zakupu samochodów strażackich. 

Samochody ciężkie będą dofinansowywane kwotą 40%. O taki samochód wystąpiła 

jednostka, wystąpił również Wójt Gminy Masłów do Mąchocic Kapitulnych. 530 tys zł  

będzie pochodziło ze środków zewnętrznych, pozostałą część powinniśmy zabezpieczyć sami. 

Koszt zakupu samochodu to około 1.400.000 zł. Pan Wójt zaproponował Wysokiej Radzie 

dołożenie ok. 600 tys. zł do wozu strażackiego. 

Pan Skarbik odnośnie kredytów powiedział, że na obecną chwilę planowany deficyt mamy 

przewidziany do sfinansowania z posiadanych wolnych środków z rozliczenia kredytów i 

pożyczek z lat ubiegłych jak i z nadwyżek uzyskiwanych z realizacji dochodów na podstawie 

szczególnych ustaw. Natomiast w przypadku takim kiedy będą zagrożone do realizacji 

planowane dochody, szczególnie mam tutaj na uwadze zaplanowane 3 i pół miliona z tytułu 

sprzedaży nieruchomości, jeżeli będziemy wiedzieli, że w tym roku tego nie uda się 

przeprowadzić więc automatycznie powstaje deficyt w takiej wysokości. Jeżeli niektóre 

zadania po przetargach będą wymagały kolejnego dofinansowania wtedy nam się będzie ta 

relacja zwiększała. Także jeżeli do tego dojdzie to wtedy będziemy takie finansowanie 

państwu przedstawiać. Patrząc na wskaźniki, jesteśmy w pierwszej 10 najmniej zadłużonych 

gmin w województwie. 

Pan Wójt dodał, iż 3 miliony to pieniądze, które mamy zapisane w budżecie ze sprzedaży 

nieruchomości, dodał będzie prosił Radę o wyrażenie zgody na zasięgnięcie  kredytu do 5 mln 

zł na realizacje nowych inwestycji. 

Pan Radny Tomasz Ksel przyznał rację Panu Wójtowi dot. spłaty we właściwym czasie 

kredytów zaciągniętych przez Gminę. 

Głos zabrał Mieszkaniec. Poruszył kwestię dotyczącą przebudowy podjazdu na ul. 



Radostowa, zaciągniętych kredytów, inwestycji oraz  wysokich podatków dla 

przedsiębiorców. 

Pan Wójt Tomasz Lato poinformował, że zostały podjęte działania dotyczące zakupu działki 

pod poszerzenie drogi - ul. Radostowa. Pan Wójt również poruszył temat samochodu 

strażackiego i innych sprzętów należących do OSP. 

W dyskusji udział wziął Pan Radny Ryszard Piotr Szymczuch. Poruszył temat wynagrodzenia 

strażaków. 

Godz. 16:06 - radny P. Zegadło opuszcza obrady komisji  

 

GŁOSOWANIE 

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 1; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Andrzej Pedrycz, Zenon, Adam Pedrycz 

Wstrzymujący się (1) 

Tomasz Ksel, 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.7b Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Masłów na lata 2023 – 2029. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. Poinformował, że zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzonych do uchwały 

budżetowej.  

 

GŁOSOWANIE 

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 1; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Andrzej Pedrycz, Zenon, Adam Pedrycz 

Wstrzymujący się (1) 

Tomasz Ksel, 

Nieobecni (1) 



Piotr Zegadło 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.7c Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego 

w latach 2023 - 2024.  

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy- R. Szechnicki. Poinformował, że z 

budżetu Gminy Masłów udziela się pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego 

z przeznaczeniem na realizację zadań: 

a) Projekt przebudowy drogi powiatowej w Masłowie Pierwszym ul. Podklonówka oraz 

w Mąchocicach Kapitulnych ul. Górna w kwocie 300.000,00 zł - w roku 2024.  

b) Wykonanie projektu odwodnienia odcinka drogi powiatowej nr 1304T ul. 

Przyborowskiego w Domaszowicach w okolicy posesji 80 – 86, 

- w roku 2023 kwota 12.500,00 zł 

            - w roku 2024 kwota 12.500,00 zł 

Wykonanie dokumentacji projektowej, a następnie przebudowa infrastruktury 

drogowej ma na celu poprawę jakości życia mieszkańców Gminy Masłów oraz zwiększy 

bezpieczeństwo mieszkańców.  

 

GŁOSOWANIE 

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 1; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Andrzej Pedrycz, Zenon, Adam Pedrycz 

Wstrzymujący się (1) 

Tomasz Ksel, 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.7d Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/566/2023 Rady Gminy 

Masłów w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego w latach 2023 

- 2024. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy- R. Szechnicki. Poinformował, że 



zmienia się treść paragrafu 1, który otrzymuje brzmienie: Z budżetu Gminy Masłów udziela 

się pomocy finansowej  dla Powiatu Kieleckiego z przeznaczeniem na realizację zadania: 

Usprawnienie dostępu do drogi krajowej nr 73 i Węzła Kielce Północ drogi ekspresowej S7 

poprzez przebudowę i rozbudowę drogi powiatowej nr 1302T w miejscowościach Masłów 

Drugi i Dąbrowa - Etap II, w tym: 

-  w roku 2023 kwota 545.216,00 zł, 

- w roku 2024 kwota 1.745.216,00 zł.  

 Na zadanie wykonanie zadania „Usprawnienie dostępu do drogi krajowej nr 73 i 

Węzła Kielce Północ drogi ekspresowej S7 poprzez przebudowę i rozbudowę drogi 

powiatowej nr 1302T w miejscowościach Masłów Drugi i Dąbrowa - Etap II” Powiat 

Kielecki otrzymał dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości 60 % 

wartości zadania. Pozostałą część wkładu własnego Powiat Kielecki i Gmina Masłów pokryją 

równomiernie po 50% ze swoich budżetów.   Biorąc pod uwagę upływający czas oraz to, że w 

roku 2023 planowane jest finansowanie zadania ze środków pochodzących z budżetu 

państwa, wkład własny gminy zostaje w większym zakresie przesunięty na rok 2024. 

 

GŁOSOWANIE 

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Ryszard Filipowicz, Tomasz Ksel, Ryszard Szymczuch, Andrzej Pedrycz, Zenon, Adam 

Pedrycz 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.7e Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr LII/540/2022 Rady Gminy 

Masłów z dnia 22 grudnia 2022 roku w sprawie zmiany Uchwały nr XLIV/443/2017 

Rady Gminy Masłów z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego w latach 2018- 2023. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy- R. Szechnicki. Poinformował, że 

opracowana dokumentacja nie spełnia wymogów do uzyskania pozwolenia na budowę, a 

przedłożone przez projektanta warunki kontynuacji prac projektowych są sprzeczne z 

obowiązującymi w tym zakresie przepisami i nie mogą być zaakceptowane przez 



zamawiającego. Gmina Masłów wypowiedziała umowy z winy wykonawcy i wystąpiła na 

drogę sądową w celu wyegzekwowania należnych kar umownych. Przedmiotowa uchwała 

stała się więc bezprzedmiotowa.   

Na pytanie Radnego Tomasza Ksela o to czy mimo wszystko nie będziemy musieli zapłacić 

części kwot, czy jednak mamy zapewnienia ze strony przedstawiciela który nas reprezentuje, 

że takich kosztów nie będziemy musieli pokrywać Skarbik stwierdził, że co do wyroków sądu 

ciężko się wypowiadać natomiast nasze stanowisko jest jednoznaczne, tj. odstąpienie od 

umowy z winy wykonawcy i taki odpowiedni zapis w umowie się znajduje. Nie ma tutaj 

żadnej formy częściowej zapłaty tylko 

odstąpienie od umowy z winy wykonawcy.  

Wójt Tomasz Lato dodał, że można brać wszystkie sytuacje pod uwagę i gdyby taka była to 

nie popełniamy tutaj żadnego błędu biorąc pod uwagę zdjęcie tych środków, wówczas będzie 

możliwość zapłacenia, czego my nie przewidujemy bo uważamy że firma nie złożyła nam 

dokumentów na czas, nie złożyła pozwolenia na budowę, a zgodnie ze specyfikacją 

przetargową do tego się zobowiązała. 

 

GŁOSOWANIE 

Za-4; przeciw- 0; wstrzymujących się- 1; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Andrzej Pedrycz, Zenon, Adam Pedrycz 

Wstrzymujący się (1) 

Tomasz Ksel, 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.7f Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu 

gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków 

położonych na terenie Gminy Masłów. 

 Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy – Z. Zagdański. Poinformował, że w 

Gminnym Programie Opieki nad Zabytkami Gminy Masłów na lata 2022- 2025 przyjętym  

uchwałą Nr XLIX/514/22 Rady Gminy Masłów, jednym z wielu zadań zaplanowanych do 



realizacji jest wprowadzenie możliwości dotowania z budżetu gminy prac restauratorskich i 

konserwatorskich oraz robót budowlanych prowadzonych przez właścicieli i posiadaczy 

zabytków. Zgodnie z art.81 ust. 1 ustawy z dnia 23 lipca 2003r. o ochronie zabytków i opiece 

nad zabytkami udzielenie dotacji następuje uchwałą organu stanowiącego gminy, na zasadach 

określonych w podjętej uchwale. W związku z powyższym podjęcie przez Radę Gminy 

Masłów przedmiotowej uchwały pozwoli na przydzielenie dotacji na wykonanie prac i robót 

niezbędnych do trwałego zachowania obiektów zabytkowych na terenie Gminy Masłów. 

Przyznawanie dotacji będzie możliwe w ramach własnych środków finansowych ujętych w 

budżecie gminy oraz środków pozyskanych ze źródeł zewnętrznych. 

 

 GŁOSOWANIE 

Za-3; przeciw- 0; wstrzymujących się- 2; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (3) 

Tomasz Ksel, Andrzej Pedrycz, Zenon, Adam Pedrycz 

Wstrzymujący się (2) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.7g Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Masłów do 

porozumienia cywilnoprawnego pn. „Klaster Energii GÓRY ŚWIĘTOKRZYSKIE”. 

 Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy – Z. Zagdański. Poinformował, że 

celem klastra energii jest ograniczenie niskiej emisji na terenie członków klastra, zwiększenie 

bezpieczeństwa energetycznego poprzez dywersyfikację źródeł energii, lepsze wykorzystanie 

odnawialnych źródeł energii,  a w konsekwencji pobudzenie rozwoju gospodarczego w 

gminach tworzących klaster. W ramach  klastra energii utworzonego przez gminy- członków 

Związku Gmin Gór Świętokrzyskich prowadzona będzie współpraca inwestycyjna oraz 

podejmowane wspólne działania inwestycyjno- promocyjne sprzyjające rozwojowi 

nowoczesnej i przyjaznej środowisku gospodarki energetycznej. Zawarcie porozumienia o 

powołaniu klastra energii stworzy możliwość wspólnego wnioskowania o dofinansowanie 

zwiększając szanse na pozyskanie wsparcia finansowego na realizację  planowanych 

przedsięwzięć. 



 

GŁOSOWANIE 

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Ryszard Filipowicz, Tomasz Ksel, Ryszard Szymczuch, Andrzej Pedrycz, Zenon, Adam 

Pedrycz 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.8 Zajęcie stanowiska w sprawie wykupu gruntów stanowiących część działki nr 164/4 

i 164/2 pod potrzeby drogi w Domaszowicach. 

Zajęcie stanowiska w sprawie wykupu gruntów stanowiących część działki nr 164/4 i 164/2 

pod potrzeby drogi w Domaszowicach głos zabrał Wójt Tomasz Lato informując, że sprawą 

zajmujemy się do 2016 roku, a więc jest ona dobrze wszystkim znana. Dotyczy drogi za 

kaplicą w Domaszowicach. Droga ta jest wąską drogą jeżeli chodzi o przebieg ich na 

wskazanej mapie. W tej sprawie odbyło się 17 spotkań. Po wielu  dyskusjach ostateczne 

oczekiwania właścicieli są takie, że jak najbardziej przychylą się do próśb wcześniejszych 

mieszkańców i działań samorządu, ale warunki stawiają takie, że za 203 metry, tj. działka 

164/2 są w stanie sprzedać za kwotę z operatu – 135 zł, co daje kwotę 27.405,00 zł. Natomiast 

druga działka, która ma tylko 76 metrów, działka 164/1, właściciele żądają niezmiennej 

kwoty 250 zł za metr kwadratowy. Konieczne jest wykupienie 76 metrów, za płotem, żeby 

uzyskać szerokość minimalną do przejazdu czyli 3,5 m, czyli około 30-46 tys. zł gdybyśmy 

się decydowali całość tego gruntu wykupić. 

Daje nam to bezpieczny dostęp dla służb ratowniczych i komunikacje dla mieszkańców, na 

lata rozwiązuje problem, teren jest zabudowany po obu stronach drogi, zabudowa jest 

zabudową starą i w przypadku braku wykupu teren zostanie zagrodzony przez właścicieli co 

spowoduje zwężenie przejazdu, do 1,70 m na najwęższym odcinku drogi. To głosowanie 

będzie miało decydujące znaczenie w dalszych rozmowach.  

Kierownik BiGP Dariusz Korczyński dodał, że nawiązując do ustaleń miejscowego planu 

zagospodarowania, droga ta zgodnie z tym dokumentem jest oznaczona jako droga 

wewnętrzna i zgodnie z zapisem tekstowym szerokość w liniach rozgraniczających 5 do 10 

metrów, natomiast minimalna szerokość pasa jezdnego to 3,5 m.  



Wójt dodał jeszcze, że są to dwie niezależne od siebie działki jeżeli chodzi o sfinalizowanie 

zakupu, decyzje w tym zakresie podejmowane są przez różne osoby. Podsumował, że łączna 

kwota wynosić będzie 46.405,00 zł. 

Kierownik Referatu Rolnictwa Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – A. Kucmin 

rozwinęła temat dlaczego Gmina nie może podjąć działań z urzędu, dlatego, że w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego teren który stanowi również w części 

drogę gminną jest obszarem oznaczonym jako tereny dróg wewnętrznych. Pokazała również 

na mapie, że droga w miejscowym planie stanowi drogę wewnętrzną. Stwierdziła, że to jest 

dosyć problematyczne dla urzędu i też trudne do dalszego procedowania w innych warunkach 

i w inny sposób niż przedstawia Pan Wójt, ponieważ w tym przypadku Gmina mimo chęci 

zrealizowania inwestycji na tym terenie nie może dokonać z urzędu takiego podziału tak jak 

ustawa dopuszcza to w przypadku dróg publicznych. Również mieszkańcy, którzy 

wydzieliliby ten teren, zgodnie z rysunkiem planu, nie doprowadziliby do spełnienia 

realizacji tych parametrów minimalnych drogi czyli 3,5.Dodała również, że działka 164/2 

zawiera urządzenia i sieci infrastruktury technicznej, znajduje się tam sieć gazowa i 

kanalizacyjna, w związku z czym, jeżeli chodzi o wniosek właścicieli 164/2 działki, ze chcą 

oni wydzielić to do ogrodzenia jest zrozumiałe. 

Na koniec Wójt poprosił komisje, aby zajęła ostateczne stanowisko zaprotokołowane, które 

jest niezmienne. 

Przewodnicząca komisji ds. Inwestycji, Radna i Sołtys Masłowa Małgorzata Kozubek 

powróciła jeszcze do sytuacji ulicy Podklonówka II gdzie mieszkańcy oddali  po 14 metrów, 

nie wzięli żadnych pieniędzy za grunty przekazane pod drogę, czekają już 12 lat, żeby ta 

droga powstała. 

Na koniec wywiązała się dyskusja jakoby droga miała być za wąska, żeby na przykład 

wywozić śmieci, a także o koszty wykupu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Zenon Pedrycz zaproponował, aby powrócić 

do tematu na majowej komisji, aby wszyscy mogli sobie temat przemyśleć. Po 5-minutowej 

przerwie przystąpiono do głosowania.  

 

GŁOSOWANIE 

Za-2; przeciw- 3; wstrzymujących się- 2; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (2) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch 



Przeciw (3) 

Tomasz Ksel, Andrzej Pedrycz, Zenon, Adam Pedrycz 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło 

Komisja nie wyraża zgody na wykup gruntów stanowiących część działki nr 164/4 i 

164/2 pod potrzeby drogi w Domaszowicach. 

 

Ad. 9 Sprawy inne 

Pan Radny Tomasz Ksel zwrócił się do Wójta o zdementowanie informacji, jeśli jest 

nieprawdziwa, że jeden z dyrektorów szkół złożył rezygnację.  

Pan Wójt odpowiedział, że tak, jest to oficjalna informacja przekazana na Radzie 

Pedagogicznej przez Panią Dyrektor Szkoły w Mąchocicach Kapitulnych, Anetę Januchtę, 

która złożyła rezygnacje z pełnienia funkcji dyrektora. Pan Wójt dodał, że obecnie jesteśmy 

na etapie przygotowywania konkursu na to stanowisko. 

 

Ad. 10 Zakończenie obrad. 

Po wyczerpaniu tematyki Przewodniczący komisji podziękował za udział w komisji i o godz. 

17:49 zamknął obrady. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokółowała:  A. Kmieć 

Podpisał: 

Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów 

  /-/Zenon Pedrycz 

 

 

 

 

 

 

 

 


